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Har du brug for en bil?
Så kig forbi i vores forretninger

Vi har altid 300 biler på lager

Åbent: Mandag-fredag 9-17 · Søndag 11-16 · www.louis-lund.dk

TOYOTA ESBJERG
Hededammen 2
6705 Esbjerg Ø
Tlf. 7514 2388

TOYOTA VEJEN
Vestermarkvej 5
6600 Vejen
Tlf. 7536 1766

TOYOTA VARDE
Jeppe Skovgaardsvej 21
6800 Varde
Tlf. 7654 2200

TOYOTA RIBE
Industrivej 36
6760 Ribe
Tlf. 7688 1188

TOYOTA RINGKØBING
Sjællandsgade 3
6950 Ringkøbing
Tlf. 9732 4222

Tjen op til 

44.500,- 
skattefrit i 2023

Må vi udleje dit 
sommerhus? Vi er 100% 
danske og støtter lokalt

Per Christiansen fortæller om sommerhus
udlejning hos Sol og Strand på vores 
hjemmeside. Her kan du også bestille en 
uforpligtende udlejningsvurdering.

Kontakt os på udlej@sologstrand.dk  
eller ring på + 45 99 44 44 40

MetteTroelsTine

  Stort fokus på  
bæredygtighed

  Samtale i hjemmet  
eller i vores forretning

  Du kan også  
bestille online

Lad os hjælpe dig

Vi er din lokale  
bedemand 
med fokus på faglighed og etik

75 12 08 33
houkjaerbegravelse.dk

Kan kontaktes hele døgnet på

Forbrugerrådet 
TÆNK 

anbefalerSKOV MADSENS EFTF. 
Esbjerg og Fanø Begravelse

 Jernbanegade 68, Esbjerg  75 12 08 33

   

Ring nu til Anne-Grete Madsen 25 27 80 01
eller John Christensen 25 27 80 16 og få en
uforpligtende snak om udlejning af dit sommerhus

Mange skeptikere på møde om hotelprojekt

HOTELPROJEKT – Mange 
borgere var kommet for at 
stille kritiske spørgsmål, 
da der tirsdag den 16. april 
var informationsmøde om 
hotelprojektet ved Rindby 
Strand på Fanø Skole. 

Det lykkedes kun for 
Søren Vinding fra Danmarks 
Naturfredningsforening, 
så da deltagerne efter 
oplæggene fra byplanlæg-
ningsfirmaet Grandville og 
storinvestor Sven Hollesen 
fra Slow Down Hotels blev 
sendt ud til en række sam-
taleborde for at komme med 
input til den arkitektkonkur-
rence, der er sparket i gang, 
så kunne man se skepsis i 
mange ansigter. Men faktisk 
kunne man få gode svar på 
alt. Det vender vi tilbage til.

Partner og byplanlægger 
Rasmus Cassøe fra Grand-
ville i Aarhus fortalte først 
om arkitektkonkurrencen. 
Den kører i to faser, og den 
afsluttes inden jul. Fem 
hold – eller teams på det 
nydanske, som Grandville 
valgte at bruge, var inviteret. 
Hvert hold består af et arki-
tektfirma og et landskabs-
arkitektfirma. To er blevet 
sorteret fra, og tilbage er føl-
gende tre hold: Loop og SLA, 
Vandkunsten og Vega samt 
Reiulf Ramstad og LYTT. De 
skal ikke kun komme med 
et forslag til hotellet og de 

fritliggende lejligheder, der 
hører med, de skal også 
sørge for, at helheden kom-
mer til at passe ind i Rindby 
Strand-området.

”De er udvalgt på hel-
hedsplan, arkitektur og 
stedsidentitet,” forklarede 
han.

En tidsplan fik vi også på 
mødet. Når vinderprojektet 
er blevet færdigbearbejdet, 
skal der vedtages en lokal-
plan, der skal sendes i høring 
og efterfølgende vedtages 
af byrådet. Herefter går 
den konkrete projektering i 
gang, og så kommer bygge-
riet med planlagt indvielse 
i slutningen af 2028.

Investorerne vil holde sig 
til de rammer, byrådet har 

fastsat: Et areal på 15.400 
kvadratmeter, 200 enheder 
og en højde på 10,7 meter.

Elbus henter gæster
Sven Hollesen fortalte her-
efter fra scenen og ved det 
bord, hvor han beredvilligt 
svarede på alt, om de mere 
konkrete planer med det 
ny resort. Så mange som 
muligt vil blive hentet i el-
busser ved Esbjerg Station 
og kørt til stedet, der vil 
blive bygget i bæredygtige 
materialer, der vil komme et 
indendørs-udendørs bade-
land med offentlig adgang, 
al strøm vil blive produceret 
af vedvarende energikilder, 
gerne på Fanø, og stedet vil 
tilbyde spa-ophold, fester, 

Byrådet har i 
princippet sagt 
ja til et badehotel 
med 200 enheder 
ved Rindby 
Strand, men 
mange borgere 
er tydeligvis 
ikke glade for 
idéen, viste 
informationsmøde

– hele øen rundt ! Rasmus Cassøe fra Grandville fortalte om arkitektkonkurrencen.
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Fanø har fået en bosætningskonsulent
FANØ – Fanø Kommune 

holdt dem 25. april et bor-
germøde om bosætning mødet 
blev dygtigt ledet af kommu-
nens bosætningskonsulent, for 
sådan en har vi fået. Pernille 
Korsholm hedder hun. Hun er 
tillige databeskyttelsesrådgiver 
og udviklingskonsulent.

Se også artiklen om mødet 
side x.

Fanøsange og Vadehavets sange på Realen.
NORDBY – Onsdag den 8. maj. 2024 klokken 19.30 er 
der Fællessang med Fanø-sange og Vadehavets sange 
på Realen på Niels Engersvej 5. Dørene åbner klokken 
19. Der er ingen billet bestilling, og det koster ikke 
noget at deltage. 

”Man kan spore Fanøs musik og traditionerne flere 
hundrede år tilbage, og digtere og komponister er helt 
frem til vore dage blevet inspireret af Vadehavet og 
Fanøs vekslende natur og liv. Kom og vær med til at 
høre og synge om livet her vestpå gennem tiderne’” 
lyder det fra arrangørerne.  

Kristi himmelsfartsbal i Sønderho
SØNDERHO – Dorte Uhrbrand, Henriette Løvdal og 
Kirstine Uhrbrand spiller op til bal, når der fredag den 
10. maj klokken 21-2 er kristi himmelfartsbal i Sønderho 
Forsamlingshus, arrangeret af Fonden Gamle Sønderho 
og forsamlingshuset. Der opkræves entré.

Mark le Fêvre-testshow På Realen.
NORDBY – Traditionen tro kommer mange stand up-
komikere til Realen for at teste deres næste show. Tors-
dag den 9. maj og lørdag den 11. maj klokken 20 er det 
Mark le Fêvre, der er på plakaten. Fredag er der udsolgt. 

Dørene åbner klokken 18.30. Mark 
le Fêvre er en efterspurgt komiker. 
Folk fik for alvor øjnene op for 
ham, da han kickstartede sin kar-
riere med internet-sketches, men 
efterfølgende har flere set ham i 
tv-succesen Stormester, og ude 
på landets helt store spillesteder 
med de to anmelderroste one-man 
shows Bøvl fra 2019 og Heldig fra 
2022.

Øen rundt

Besøg vores
SHOWROOM

på Nygårdsvej 29, 
6740 Bramming 

- åbent efter aftale. 

20 44 86 67  
esbjerg@fjordgardiner.dk

- En del af
Gardin Universet Esbjerg 

FJORD 
GARDINER

Mange skeptikere på møde om hotelprojekt

små konferencer. Der vil 
være cirka 100 ansatte, og 
omregnet til heltidsstillinger 

er det 75. De skal ikke bo 
på stedet, det giver ikke 
de ansatte den rigtige 

livskvalitet i fritiden. Han 
ser gerne et samarbejde med 
kommunen om opførelse af 

boliger på Fanø. Det sker 
ved et af de tyske projekter, 
fortalte han.

Lejlighederne og de andre 
boliger vil ikke blive solgt 
fra til private.

”Det er en langsigtet 
investering. Vi vil drive det 
selv, og det kræver stabilitet, 
sagde han.

Flere ved bordet stil-
lede spørgsmål ved, hvor-
for der absolut skal være 
spa-facilitter.

”Spa og pool er uomgæn-
gelige, det vil de betalings-
stærke tyske gæster have. 
Og dem vil byrådet jo gerne 
tiltrække,” sagde han og 
pointerede igen, at målet 
er at producere al energi 
selv på en 100 procent grøn 
måde. Ellers må der købes 
grøn strøm.

Undervejs vil der blive 
hyret så mange lokale hånd-
værkere som muligt, og 
hotellet vil købe så mange 
lokale produkter og tjene-
steydelser som muligt.

Om brugen af ordet resort 
forklarede han, at det var 
et brancheudtryk. Det er, 
når der ikke kun er et hotel 
med lejligheder, men også 
separate boligenheder.

Tekst og foto:  
Finn Arne Hansen

Storinvestor Sven Hollesen fra Slow Down Hotels fortalte 
både fra scenen og sit samtalebord om alle detaljer i projektet.

Pernille Korsholm. 
Foto: Privat / LinkedIn

Mark le Fêvre.  
Foto: Presse.

Overnatningtryk uændret i juli
Mange borgere på Fanø frygter for de 171.000 ekstra overnatninger, som det ny 
badehotel i Rindby vil medføre, men det vil ikke kunne mærkes i juli
TURISME – Efter at byrådet har kræ-
vet hotelprojektet i Rindby skåret ned 
til det halve antal overnatningsenhe-
der, så er forventningen til stigningen 
i antallet af årlige, kommercielle 
overnatninger faldet til 171.000. Det 
er 468 per døgn, set over 365 dage. Er 

der fire personer i hvert hotelværelse 
er det 117 værelser, der i snit er belagt.

På borgermødet viste Grandville, 
hvordan trykket vil fordele sig, og den 
gode nyhed at, at der ikke vil være 
noget øget tryk i juli, i hvert fald kun 
et minimalt et af slagsen, og i august 

vil der kun være en lille stigning. Det 
skyldes det enkle faktum, at Feldbergs 
Strandcamping lukker, når der byg-
ges badehotel på grunden.

I de kolde måneder vil der komme 
en del flere gæster til øen, som man 
kan se på de lyseblå søjler.

FORVENTET OVERNATNINGSTRYK I RINDBY
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